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China is een land met enorm veel potentie voor bedrijven in 
de Nederlandse aardappelsector, maar die potentie moet wel 
benut worden. Henk Stigter van de Veterinaire & Fytosanitaire 
Raad in China heeft dan ook een duidelijke visie voor de Ne-
derlandse bedrijven: “Kom maar op met die aardappelen.”
Ik zie dat er vooral kansen zijn voor de verkoop van pootaard-
appelen,	en	dan	specifiek	de	rassen	voor	de	verwerkende	in-
dustrie. Er is hier veel vraag naar Nederlandse rassen, omdat 
deze simpelweg van zeer goede kwaliteit zijn. Daarbij is het 
areaal	 in	 China	 immens;	met	 name	 in	 het	 noordoosten	 van	
het land zijn grote aardappelteeltgebieden te vinden. Zelfs 
met de onverwachte afname van 1 miljoen hectare, komt het 
areaal nog altijd uit op een respectabele 4,8 miljoen hectare. 
(Meer hierover, scan de QR-code.) Het is sinds 2000 mogelijk 
om pootgoed te exporteren naar China, maar dit heeft nog niet 
geleid tot serieuze exportvolumes. Dat komt in mijn ogen met 
name doordat pootgoedbedrijven bang zijn dat er rassen ge-
kopieerd worden en royalty’s niet betaald worden. Inmiddels 
zet China echter verschillende stapjes in de goede richting 
om de wetgeving beter te implementeren en de handhaving 
op orde te krijgen. Toch staan de Nederlandse bedrijven nog 
steeds niet in de rij om naar het land te exporteren. Dit kan 
zich ontplooien tot een gemiste kans, gezien ook veel andere 
landen	azen	op	een	goede	positie	in	China;	zo	mag	ook	Schot-
land vandaag de dag pootgoed exporteren naar China.

Ik zou graag zien dat er meer Nederlandse aardappelen rich-
ting China worden geëxporteerd, maar ik kan zelf helaas niet 
veel meer doen dan helpen om de weg te plaveien (wat betreft 
wetgeving). Uiteindelijk zullen bedrijven het meeste zelf moe-
ten doen. Ook wat betreft de export van diepgevroren product 
zijn er nog volop mogelijkheden. Dit komt omdat China vooral 
vraagt om producten van ‘premium kwaliteit’. Ik ben van me-
ning dat Nederland zich juist op het gebied van kwaliteit kan 
onderscheiden.
Ik kom inmiddels al jaren in China en zie dat er steeds meer 
aardappelproducten op het menu van de Chinese consument 
komen te staan. Vergeet daarbij ook zeker niet dat water-
schaarste in China een steeds groter probleem 
wordt: de aardappel is dus een uitstekend 
alternatief voor rijst. Kortom: voor pootgoed, 
fritesaardappelen en zetmeelaardappelen 
blijven in China volop mogelijkheden.
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Henk Stigter

Henk Stigter vormt sinds 2017 met Wouter Verhey de landbouwraad 

in China. Daarvoor werkte Stigter bij de Nederlandse Voedsel- en 

Warenautoriteit (NVWA) op de afdeling ‘internationale zaken’ aan de 

markttoegang naar Azië.

Nederlandse bedrijven, breng die 
aardappelen naar China!




